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Tid: 12:30–14:30 

Plats: KS-salen, Rådhuset 

Paragrafer: 1 - 12 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Maria Nilsson (C)  

Britt Olsson (M) 

Elisabet Lann (KD) ej närvarande 

Hillevi Werring (MP) 

Mariette Höij Risberg (D) ej närvarande 

Monica Påhlson (L) 

Peter Svensson (V) 

Lisen Forssell (SD) 

 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen 

Ulf Johansson 

Anna-Lena Stjernlöf 

 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

 

PRO 

Sven Carlsson 

Birgitta Ljungström Bengtsson 

Tommy Emanuelsson 

 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad ej närvarande 

Kerstin Ekberg ej närvarande 

 

RSE 

Anneli Ylijärvi 

 

SEKL 

Simo Sinkkonen 

Övriga närvarande 

Emma Matsson, ÄVO, Åldersvänliga Göteborg 

Rådssamordnare 

Erica Thulin Manderhjelm 
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Justeringsdag: ÅÅÅÅ-MM-DD 
 

Underskrifter 

Anslag om justering av paragraf X åååå-mm-dd (använd detta vid omedelbar justering) 
Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
den åååå-mm-dd 
  

Sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm 

  

 

Ordförande 

Marina Johansson 

  

Justerande 

Birgitta Ljungström Bengtsson, PRO 
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§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Marina Johansson (S) öppnar årets första sammanträde och hälsar alla 

välkomna. 

§ 2  Upprop 
Upprop genomförs och närvaro antecknas. 

§ 3 Val av justerare 
Beslut i rådet: Rådet utser Birgitta Ljungström Bengtsson, PRO, till justerare. Politiska 

ledamöter deltar inte i beslutet.  

§ 4 Fastställande av dagordning  
- Till punkten Övriga frågor anmäls fyra frågor: 

o Fråga om ett äldreboende (Birgitta Ljungström Bengtsson, 

PRO) 

o Larmsystem, trygghetslarm som fungerar även utanför 

hemmet, samt kopplas till brandlarm i eget boende/ egna hem 

(Zaidi Folias, SKPF) 

o Fråga om bostadsanpassning (Gerda Svendsen, SKPF) 

o Kultur – brister i tillgänglighet i Göteborg. (Lena Gustafsson, 

SPF Seniorerna)  

Beslut i rådet: Rådet fastställer föreslagen dagordning med tillägg av ovanstående 

punkter. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet.  

§ 5 Föregående protokoll (24-12-18) 
Beslut i rådet: Föregående protokoll godkänns och lägges till handlingarna.    

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
 

Ordförande Marina Johansson (S) inleder med att berätta om att ärende om riktlinjer för 

hemtjänst kommer upp till KS i nästa vecka. Ärendet har hanterats i rådet under 2024. I 

förslag till riktlinjer ingår olika delar som exempelvis syftar till att enskilda ska beredas 

hemtjänst med individuell genomförandeplan, fast omsorgskontakt och ett nytt sätt att 

beräkna biståndsbedömd tid som ska flytta fokus från minuter till behovsbedömning.  

Äldre samt vård och omsorgsnämnden kommer följa den fortsatta utvecklingen av detta.  

Ett annat ärende som kommer upp i KS nästa vecka rör välfärdsteknik, också det ett 

ärende som hanterats i rådet under 2024. Rådets samordnare får i uppdrag att sända ut 
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handlingarna till rådets ledamöter, där det framgår hur handläggarna omhändertagit rådets 

inspel om värdet av god information, möjligheten till eget val samt behov av lösningar för 

personer som är icke beslutsföra.  

Zaidi Folias SKPF, frågar om staden kommer att kunna erbjuda någon fast eller tillfällig 

utställning om välfärdsteknik som enskilda kan besöka och informera sig om vad som 

finns? I nuläget finns inga av ordförande kända planer på en sådan utställning. Sven 

Carlsson, PRO, påminner om att när HSB Living Lab stängdes, fördes samtal om en 

utrustad hjälpmedelsbuss som mobilt skulle kunna sprida kunskap. 

Marina Johansson berättar vidare att på ÄVO-nämnden den 28 januari informerades om 

hemtjänstindex, och detta kommer också lyftas på ÄVOs centrala råd inom kort. Det är 

positivt att Göteborg har stärkt sin position i rankingen, även om fortsatt 

utvecklingsutrymme finns kvar. En aspekt på hemtjänstindex är att vissa skillnader kan 

bero på skillnader mellan stora och små kommuners förutsättningar.  

Hemlöshet var också ett ämne i ÄVO-nämnden den 28 januari. ÄVO är idag med i det 

stadengemensamma arbetet mot hemlöshet på nytt och aktivt sätt. Det ska anställas 4 

koordinatorer i ÄVO, en per stadsdel, med uppdrag att jobba med dessa frågor. ÄVO har 

sedan tidigare en nära kontakt med fastighetsägare, som också samarbetar aktivt med 

socialjouren.  Lena Gustafsson (SPF seniorerna) skickar med vikten av att 

Stadsmissionen och Räddningsmissionen, och den ideella sektorn överlag, görs aktivt 

delaktiga då de ofta utgör hemlösa personers faktiska stöd. Noteras att hemlöshet är tema 

för nästa sammanträde.  

§ 7 Årsrapport 2024  
Förslag till årsrapport har sänts ut inför mötet. Rådets ledamöter är nu nöjda med 

rapporten och konstaterar att alla gruppers inspel är inarbetade.  

Beslut i rådet: Rådet beslutar att godkänna Årsrapport för 2024. Politiska ledamöter deltar 

inte i beslutet.   

§ 8 E-signering av rådens protokoll  

För information och dialog i rådet 

Samordnare Erica Thulin Manderhjelm redogör kort för vad e-signering innebär. Alla 

som har BankID och som vill använda det i uppdrag som justerare kan erbjudas möjlighet 

att göra de. De som av någon anledning föredrar att signera analogt kan välja att göra det. 

Eventuellt beslut 

Beslut i rådet: Rådet beslutar att testa e-signering från och med detta möte.  Politiska 

ledamöter deltar inte i beslutet.  



Protokoll (nr 1) 

Sammanträdesdatum: {{2025-01-29} 

 

 

Göteborgs Stads pensionärsråd 

 
  

Göteborgs Stads pensionärsråd, protokoll 5 (7) 

§ 9 Gäst: Åldersvänliga Göteborg och 
nordiskt samarbete, Emma Matsson 
ÄVO 

 

Rådets ledamöter hälsar Emma välkommen. På Emmas förslag inleds dialogen med att 

rådets ledamöter bereds utrymme att berätta om sina tankar Emma nämner också att 

Göteborgs Stads handlingsplan för åldersvänliga Göteborg som just nu följs upp och 

utvärderas, kan komma att bli ett uppdrag om förnyad plan men också leda fram till andra 

uppdrag och arbetsformer. Emma menar att alla inblandade i detta viktiga ansvar är eniga 

om att samverkan är nyckeln oavsett val av huvudansvar eller form. Den nya 

socialtjänstlagen stärker också det hälsofrämjande perspektivet, vilket är positivt. 

Samtidigt måste tid och resurser avsättas om vi ska nå framdrift i till denna viktiga arbete: 

Under dialogen lyfts nuvarande handlingsplan och de sex valda fokusområdena som 

något positivt, där bostäder är särskilt centralt, men också samhällsstöd och service. 

Fokusområdena utgör sex av de åtta av WHO utvalda områden som ingår i Age Friendly 

cities, vilket också stärker rådets tankar om att hitta samarbete med andra städer i Sverige 

och/eller i Norden, kanske främst Oslo då Norge är ett föregångsland genom sitt 

nationella grepp om frågan. Emma åtar sig att dela kontaktuppgifter genom rådets 

samordnare. 

Emma nämner angående fokusområdet boende, att hon har med sig en inbjudan till rådet 

att låta två ledamöter ingå arbete med program för bostadsförsörjning. Beslut om vilka 

som deltar nedan i protokollet.  

Ett annat inspel rör vikten av att motverka ålderism, och att det i Göteborgs Stad finns 

alltför många lokaler, även i stadens egna verksamheter, med stora brister i hjälpmedel 

som hörslingor eller andra förutsättningar som är viktiga för många seniorers möjlighet 

att vara delaktiga. Sett till att årets tema för GPR är kultur, blir detta viktigt eftersom 

många seniorer behöver tillgång till olika hjälpmedel för att kunna ta del av stadens bredd 

av kulturella utbud. Kostnadsfri kollektivtrafik lyfts också som ett sätt att göra staden och 

dess utbud tillgängligt. Ytterligare inspel är hur staden kan arbeta för att erbjuda seniorer 

stöd i beredskap inför kris och krig, samt den närliggande frågan om kontanthantering 

som rådet haft uppe många gånger genom åren.  

Emma Matsson nämner WHO, som menar att åldersvänliga städer överlag skapar städer 

med starkare förutsättningar att möta kris och krig, så detta är en viktig input inför 

framtida arbete. I dialogen lyfts också att budget för 2025 särskilt uppdrar åt ÄVO och 

Framtiden AB att samarbeta för att ökade möjligheter till flyttkedjor och flytthjälp. I 

sammanhanget nämns den arbetsgrupp som GPR under 2024 startade tillsammans med 

Framtiden AB, en grupp som kommer fortsätta arbeta även 2025. En allmän uppmaning 

riktas också till rådets politiska ledamöter att till riksdagsnivå driva frågan om 

återinförande av investeringsbidrag. 
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Emma åtar sig att sända till rådet genom samordnare, enkätsvar från en undersökning som 

också kommer ingå i uppföljning av plan för åldersvänliga Göteborg. I enkäten finns 

bland annat mångas tankar om detta med kontanthantering. 

Avslutningsvis berättar Emma att en ny nordisk konferens om åldersvänligt arbete 

planeras inför hösten 2025, då det blir ett politiskt beslut vilken närvaro som ska 

prioriteras. Emma kan bjuda in GPR till strategigruppen som förbereder inför 

konferensen. 2026 kommer också FN och WHO att anordna en global konferens om Age 

Friendly cities. För ÄVOs del arbetar Emma med att förbereda en mindre 

spridningskonferens, och hon vill gärna ha med GPR i planering inför detta.  

Rådets ledamöter ger Emma en varm applåd och tackar för en givande dialog.  

§ 10 Val av arbetsgrupper  

Beslut om Arbetsgrupp – Åldersvänliga Göteborg 2025  

a) Uppdrag och omfattning  

Beslut i rådet: Rådet och ordförande uppskattar att gruppen behöver fyra möten under 

året. Om ytterligare möten blir aktuella tas nytt beslut längre fram. Politiska ledamöter 

deltar inte i beslutet.  

b) Beslut om arvode  

Beslut i rådet: Rådet och ordförande beslutar att arbetsgruppens möten ska arvoderas.  

Beslut om Arbetsgrupp Öppet möte 2025 

a) Uppdrag och omfattning 

Beslut i rådet: Öppet möte 2025 ska har tema Kultur, och arbetsgruppen behöver sex 

möten under året.  Om ytterligare möten blir aktuella tas nytt beslut längre fram. Politiska 

ledamöter deltar inte i beslutet. 

b) Beslut om arvode  

Beslut i rådet: Rådet och ordförande beslutar att arbetsgruppens möten ska arvoderas.  

Beslut om Delaktighet i samtal om bostadsförsörjningsprogram 
Beslut i rådet: Rådet utser Bo Andrén och Gerda Svendsen att representera rådet i samtal 

om bostadsförsörjning den 18 februari. Samordnare förmedlar kontaktuppgifter till Emma 

Matsson. Uppdraget arvoderas. 

§ 11 Övriga frågor 
 

o Fråga om ett äldreboende (Utby) (Birgitta Ljungström 

Bengtsson, PRO) – Ordförande åtar sig att återkomma med 

besked om detta.  
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o Larmsystem, trygghetslarm som fungerar även utanför 

hemmet, samt kopplas till brandlarm i eget boende/ egna hem 

(Zaidi Folias, SKPF) – Frågan lämnas till ÄVOs pensionärsråd 

o Fråga om bostadsanpassning (Gerda Svendsen, SKPF) 

Utifrån en enskild situation diskuteras att stadens 

handläggningstider för bostadsanpassning är orimligt långa, 

och dessutom skiljer sig mellan olika aktörer. – Ordförande 

åtar sig att ta upp frågan med ordförande för SBN Aslan 

Akbas.  

o Kultur – brister i tillgänglighet i Göteborg. (Lena Gustafsson, 

SPF Seniorerna) – lyftes under dialogen med Emma Matsson.  

§ 12 Mötet avslutas 
Ordförande avslutar dagens möte och tackar alla ledamöter.  

 
 

 



 

Undertecknat av följande personer

G BIRGITTA LJUNGSTRÖM 
BENGTSSON
Datum: 2025-02-05 09:27:28

A G Erica Thulin Manderhjelm
Datum: 2025-02-03 15:45:55

Isabell Marina Johansson
Datum: 2025-02-03 17:32:09
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